

P2P DISPATCH

PATHWAYS TO PROSPERITY eBULLETIN

Pathways to Prosperity 2025 National Conference

Investing in Canada's Shared Future: Pathways to Possibilities

November 24-25, 2025: P2P 2025 National Conference
In Person and Virtual

November 26, 2025: P2P-FCFA Conference for Local Immigration Partnerships and Réseaux en immigration francophone
In Person and Virtual

Halifax Convention Centre, Halifax

Pathways to Prosperity will hold its 13th Annual National Conference and the P2P-FCFA Conference for LIPs and RIF at the Halifax Convention Centre on November 24-26, 2025. Virtual participation options will also be available on these dates.

The theme of this year's P2P Annual National Conference on Monday November 24 and Tuesday November 25 is **Investing in Canada's Shared Future: Pathways to Possibilities**. This theme reflects our focus on exploring possible futures for immigration and settlement in Canada so that we can better prepare for them. The keynote speaker and plenary sessions will discuss key Change Drivers that may shape the future, such as public attitudes toward immigration, labour market trends, global geopolitical trends, technological advances, and information flows. The conference will also feature an interactive session offering attendees a taste of foresight planning. In addition, the conference will include workshops and roundtables, a poster session, and opportunities to network with colleagues. The poster session will take place on the evening of November 24 at Pier 21 – the Canadian Museum of Immigration, with shuttle service between the Convention Centre and Pier 21 provided. All interested parties are welcome to attend this conference.

The P2P-FCFA Conference for LIPs and RIF on Wednesday November 26 will focus on **Building Future-Ready LIPs and RIF**. The event will explore practical and strategic considerations for helping RIF and LIPs to prepare for the future. It will include a

Calls for Proposals Closing Soon

Deadline: August 15

Calls for Proposals for Workshops and Roundtables

We will be holding in-person and virtual concurrent workshop and roundtable sessions during the P2P 2025 National Conference and the P2P-FCFA Conference for LIPs and RIF. Workshops and roundtables in English and French are invited. We must receive your workshop or roundtable submission by **August 15** in order for it to be considered.

[Submit a workshop or roundtable proposal here](#)

Call for Proposals for Posters

On the evening of November 24, an in-person poster session accompanying a cocktail reception will be held to showcase the work of attendees. You may choose to present your poster in person (with a version also available on the virtual conference platform) or only virtually.

[Submit a poster proposal here](#)

plenary session, workshops and roundtables, and the P2P Hackathon. The day offers a valuable opportunity for LIPs and RIF to gain new insights, share experiences and achievements, plan for the future, and develop new connections and collaborations. All interested parties are welcome to attend this conference.

To be inclusive, we will provide simultaneous interpretation for the keynote, plenary sessions, and other special sessions, both in person and virtually.

The planning committees for these events are working hard to make them engaging and useful to all who attend. More information will be posted as it becomes available.

For more information and to register, book a hotel room, and submit a proposal, [click here](#)

Pathways to Prosperity 2025 Virtual Workshop Series

Connecting to the Land: Creating a Sense of Belonging and Resilience for Immigrant Farmers in Rural Communities

The next workshop of P2P's 2025 Virtual Workshop Series will take place on **Tuesday August 19 at 1:00 – 2:15 PM ET** and will focus on **Connecting Immigrants to the Land: Creating a Sense of Belonging for Immigrant Farmers in Rural Communities**.

Immigrants are attracted to farming for a variety of reasons, often seeking connection to the land, culture, and community. Immigrants may be drawn to farming in Canada due to a combination of economic opportunities, access to land ownership, and the potential for fulfilling a passion for agriculture. In building relationships with Indigenous communities, immigrant farmers can benefit from the valuable knowledge Indigenous peoples hold about sustainable land management, biodiversity, and climate resilience. In this workshop, you will hear about:

- Experiences of immigrant farmers and the opportunities and challenges in pursuing a life in farming;
- Indigenous teachings on land including caretaking, medicines and restoration of the land;
- Experiences of LGBTQ and racialized farmers in creating networks of care to foster well-being, and address social precarity, food insecurity, and climate change; and
- Resources and initiatives aimed at connecting immigrant farmers to Indigenous communities and building more inclusive farming communities.

This workshop is ideal for LIP/RIFs, settlement service providers, municipalities or townships wishing to attract newcomer farmers, those involved in farming communities, and any newcomers

Registration, Hotel and Travel Information

Registration

For information about registration fees and to register for the conference, [please click here](#). Note that early bird registration fees are available until **September 30** only.

Register here

Hotel Information

Blocks of rooms have been reserved at hotels in Halifax that are a short walking distance from the Halifax Convention Centre. Our room blocks always fill up quickly so be sure to book early to guarantee your room. [Please click here](#) for more information.

More information

Travel Information

Travel discount fares for registered attendees of the Pathways to Prosperity 2025 National Conference are available for Air Canada, WestJet, and Porter Airlines. [Please click here](#) for more information.

More information

LIP/RIF Accomplishments Booklet

engaged in or interested in farming.

Speakers:

- **Francis Jabile**, Graduate Student, Ontario Agriculture College, University of Guelph
- **Jeanna Emms**, Employment and Training Coordinator, Portage Friendship Centre, Manitoba
- **Wesley Godden**, Partner, Fairside Farm, Eganville, Ontario
- **Silvia Sarapura**, Associate Professor, School of Environmental Design & Rural Development, University of Guelph

The workshop is free, but registration is required.

This workshop is being conducted in English. Closed captioning in French will be provided.

To register for the workshop on August 19, please go to:

<https://bit.ly/P2PAug19>

Call for Nominations: Developing an Evidence Base and Sharing Settlement and Integration Practices that Work (DEB)

Deadline for Submissions: September 8, 2025

A new Call for Nominations of Promising Practices is now open and we are seeking nominations of promising practices from a variety of parties involved in the settlement and integration of immigrants and refugees in Canada.

Promising practices are innovative practices that have evidence of their effectiveness and that have the potential for others to replicate them. Our approach focuses not only on identifying truly promising practices, but on analyzing and sharing key features that can be used by others to develop or improve their own practices. Practices do not have to be IRCC funded to be nominated, and we encourage self-nominations. Practices must be able to demonstrate their effectiveness through an external evaluation or within-organization measurement of outcomes that can be shared. The deadline for submissions is **September 8, 2025**.

Promising practices in this round of nominations should focus on one (or more) of the following areas:

- Supporting safe, affordable, and suitable housing for newcomers
- Alternative sources of funding for direct and indirect services for immigrants
- Supporting newcomers in smaller communities
- Promoting more positive attitudes toward immigrants
- Services and supports for Francophone immigrants

Deadline: August 29

P2P is continuing its annual tradition of highlighting the many recent accomplishments of the LIPs and RIF. As part of this initiative, we will be showcasing your most impactful accomplishments at the 2025 P2P-FCFA Conference for Local Immigration Partnerships and Réseaux en immigration francophone in November. We invite you to share one major accomplishment from your LIP or RIF within the last two years by completing the form linked [here](#) by **August 29, 2025**.

Enter your accomplishment
here

The P2P 2025 Jean McRae Legacy Award for a Newcomer Youth

Deadline: September 5

We are pleased to announce P2P's third annual Jean McRae Legacy Award for a Newcomer Youth. This award will support a newcomer youth in Canada to attend the P2P National Conference in Halifax on November 24-25, 2025. The award will include travel to Halifax for the conference, three nights accommodation, and conference registration. To qualify, applicants must have been born outside of Canada, currently be living here, and be between 18 and 30 years old. Applications should be submitted to admin@p2pcanada.ca with the subject line: Application for Jean McRae Award, by **September 5**,

- Supporting the transition from temporary to permanent residence

2025.

More
information



Share This Email



Share This Email



Share This Email



VOIES VERS LA
PROSPÉRITÉ
Promouvoir des communautés accueillantes au Canada

Numéro
août 2025

LA DÉPÊCHE VVP

BULLETIN ÉLECTRONIQUE DE VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ

Conférence nationale 2025 de Voies vers la prospérité

**Investir dans l'avenir commun du Canada : voies vers
de nouvelles possibilités**

24-25 novembre 2025 : Conférence nationale 2025 de VVP
En personne et En ligne

**26 novembre 2025 : Conférence VVP-FCFA pour les Partenariats
locaux d'immigration et les Réseaux en immigration
francophone**
En personne et En ligne

Centre de convention de Halifax, Halifax

Voies vers la prospérité tiendra sa 13^e Conférence nationale annuelle et la Conférence VVP-FCFA pour les PLI et les RIF au Centre des congrès d'Halifax, du 24 au 26 novembre 2025. Des options de participation virtuelle seront également disponibles à ces dates.

Le thème de la Conférence nationale annuelle VVP qui se tiendra les lundi 24 et mardi 25 novembre, est **Investir dans l'avenir commun du Canada : voies vers de nouvelles possibilités**. Ce thème reflète notre volonté d'explorer les futurs possibles pour l'immigration et l'établissement au Canada afin de mieux nous y préparer. Le conférencier principal et les séances plénières aborderont les principaux moteurs de changement susceptibles de façonner l'avenir, tels que l'attitude du public à l'égard de l'immigration, les tendances du marché du travail, les tendances

Les appels à propositions se termineront bientôt

Date limite : le 15 août

**Appels à propositions pour les
ateliers et les tables-rondes**

Nous organiserons des ateliers et des tables-rondes simultanés, en personne et virtuels, lors de la Conférence nationale VVP 2025 et de la Conférence VVP-FCFA pour les PLI et les RIF. Les ateliers et les tables-rondes en anglais et en français sont les bienvenus. Les propositions d'ateliers et de tables-rondes doivent nous parvenir avant le **15 août** pour être prises en considération.

**Soumettre une proposition
d'atelier ou de table-ronde
ici**

**Appel à propositions pour les
affiches**

géopolitiques mondiales, les progrès technologiques et les flux d'information. La conférence comprendra également une séance interactive qui permettra aux participants de s'initier à la planification prospective. En outre, la conférence comprendra des ateliers et des tables-rondes, une séance d'affiches et des occasions de réseautage avec des collègues. La séance d'affiches aura lieu le soir du 24 novembre au Pier 21 – Musée de l'immigration du Canada, et un service de navette sera assuré entre le Centre des congrès et le Pier 21. Toutes les personnes intéressées sont invitées à participer à cette conférence.

La Conférence VVP-FCFA pour les PLI et les RIF, qui se tiendra le mercredi 26 novembre, sera axée sur le thème **Construire des PLI et des RIF prêts pour l'avenir**. L'événement explorera les considérations pratiques et stratégiques pour aider les RIF et les PLI à se préparer pour l'avenir. Il comprendra une séance plénière, des ateliers et des tables-rondes, ainsi que le Hackathon de VVP. Cette journée offre aux PLI et aux RIF une occasion précieuse d'acquérir de nouvelles connaissances, de partager leurs expériences et leurs réalisations, de planifier l'avenir et de développer de nouvelles relations et collaborations. Toutes les parties intéressées sont les bienvenues à cette conférence.

Dans un souci d'inclusion, nous assurerons l'interprétation simultanée de la conférence principale, des séances plénières et des autres séances spéciales, tant en personne que virtuellement.

Les comités de planification de ces événements travaillent d'arrache-pied pour les rendre intéressants et utiles à tous les participants. De plus amples informations seront publiées dès qu'elles seront disponibles.

Pour plus d'informations, pour s'inscrire, pour réserver une chambre d'hôtel et pour soumettre une proposition, cliquez ici

Série d'ateliers virtuels 2025 de Voies vers la prospérité

Se connecter à la terre : créer un sentiment d'appartenance et de résilience chez les agriculteurs immigrants dans les communautés rurales

Le prochain atelier de la série d'ateliers virtuels 2025 de VVP aura lieu le **mardi 19 août, de 13h00 à 14h15 (HE)** et portera sur **Se connecter à la terre : créer un sentiment d'appartenance et de résilience chez les agriculteurs immigrants dans les communautés rurales**.

Les immigrants sont attirés par l'agriculture pour diverses raisons, souvent à la recherche d'un lien avec la terre, la culture et la communauté. Les immigrants peuvent être attirés par l'agriculture au Canada en raison d'une combinaison d'opportunités économiques, de l'accès à la propriété foncière et

Le soir du 24 novembre, une séance d'affiches en personne accompagnée d'un cocktail sera organisée pour présenter les travaux des participants. Vous pouvez choisir de présenter votre affiche en personne (avec une version également disponible sur la plateforme de conférence virtuelle) ou uniquement virtuellement.

Soumettre une proposition d'affiche ici

Informations sur l'inscription, les hôtels et les déplacements

Inscription

Pour obtenir des informations sur les frais d'inscription et pour vous inscrire à la conférence, [veuillez cliquer ici](#). Veuillez noter que les frais d'inscription anticipés sont disponibles uniquement jusqu'au **30 septembre**.

Inscrivez-vous ici

Informations sur les hôtels

Des blocs de chambres ont été réservés dans des hôtels à Halifax, à quelques minutes à pied du Centre de convention de Halifax. Nos chambres sont toujours très rapidement réservées, alors assurez-vous de réserver tôt pour garantir votre chambre. [Veuillez cliquer ici](#) pour obtenir plus d'information.

Plus d'informations

de la possibilité de réaliser leur passion pour l'agriculture. En établissant des relations avec les communautés autochtones, les agriculteurs immigrants peuvent bénéficier des précieuses connaissances des peuples autochtones en matière de gestion durable des terres, de biodiversité et de résilience climatique. Dans cet atelier, vous découvrirez :

- des expériences d'agriculteurs immigrants et des opportunités et défis liés à la poursuite d'une vie dans l'agriculture;
- des enseignements autochtones sur la terre, notamment la gestion, les remèdes et la restauration de la terre;
- des expériences d'agriculteurs LGBTQ et racialisés dans la création de réseaux de soins pour favoriser le bien-être et lutter contre la précarité sociale, l'insécurité alimentaire et le changement climatique; et
- des ressources et des initiatives visant à mettre en relation les agriculteurs immigrants avec les communautés autochtones et à bâtir des communautés agricoles plus inclusives.

Cet atelier est idéal pour les PLI/RIF, les prestataires de services d'établissement, les municipalités ou les cantons qui souhaitent attirer de nouveaux agriculteurs, les personnes impliquées dans les communautés agricoles et tous les nouveaux arrivants qui s'intéressent à l'agriculture ou qui y travaillent déjà.

Conférenciers :

- **Francis Jabile**, étudiant aux cycles supérieurs, Ontario Agriculture College, Université de Guelph
- **Jeanna Emms**, coordonnatrice de l'emploi et de la formation, Portage Friendship Centre, Manitoba
- **Wesley Godden**, partenaire, Fairside Farm, Eganville, Ontario
- **Silvia Sarapura**, professeure agrégée, École de design environnemental et de développement rural, Université de Guelph

L'atelier est gratuit, mais l'inscription est obligatoire.

Cet atelier se déroulera en anglais. Un sous-titrage en français sera disponible.

Pour vous inscrire à l'atelier du 19 août, veuillez-vous rendre sur : <https://bit.ly/P2PAug19>

Appel à nominations : Base de données probantes et partage des pratiques d'établissement et d'intégration qui fonctionnent (DBDP)

Date limite de soumission : 8 septembre 2025

Un nouvel appel à nominations de pratiques prometteuses est

Informations sur les déplacements en avion

Des tarifs réduits sont proposés aux participants inscrits à la Conférence nationale 2025 de Voies vers la prospérité sur les vols Air Canada, WestJet et Porter Airlines. [Veuillez cliquer ici](#) pour obtenir plus d'information.

[Plus d'informations](#)

Livret des réalisations PLI/RIF 2025

Date limite : le 29 août

VVP poursuit sa tradition annuelle qui consiste à mettre en avant les nombreuses réalisations récentes des PLI et des RIF. Dans le cadre de cette initiative, nous présenterons vos réalisations les plus marquantes lors de la Conférence VVP-FCFA 2025 pour les Partenariats locaux en matière d'immigration et les Réseaux en immigration francophone, qui se tiendra en novembre. Nous vous invitons à partager une réalisation majeure de votre PLI ou RIF au cours des deux dernières années en remplissant le formulaire accessible via [ce lien](#) avant le **29 août 2025**.

[Entrez votre réalisation ici](#)

Le Prix Jean McRae 2025 de VVP pour un jeune nouvel arrivant

maintenant ouvert et nous recherchons des nominations de pratiques prometteuses de la part de diverses parties impliquées dans l'établissement et l'intégration des immigrants et des réfugiés au Canada.

Les pratiques prometteuses sont des pratiques innovantes dont l'efficacité a été démontrée et qui ont le potentiel d'être reproduites par d'autres. Notre approche vise non seulement à identifier les pratiques réellement prometteuses, mais aussi à analyser et à partager les caractéristiques clés qui peuvent être utilisées par d'autres pour développer ou améliorer leurs propres pratiques. Il n'est pas nécessaire que les pratiques soient financées par IRCC pour être proposées, et nous encourageons les candidatures spontanées. Les pratiques doivent pouvoir démontrer leur efficacité par le biais d'une évaluation externe ou d'une mesure des résultats au sein de l'organisation qui peut être partagée. La date limite de mise en nomination est le **8 septembre 2025**.

Les pratiques prometteuses dans ce cycle de nominations devraient se concentrer sur un (ou plusieurs) des domaines suivants :

- Appuyer le logement sécuritaire, abordable et convenable pour les nouveaux arrivants
- Sources de financement alternatives pour les services directs et indirects destinés aux immigrants
- Appuyer les nouveaux arrivants dans les petites communautés
- Promouvoir des attitudes plus positives envers les immigrants
- Services et soutiens pour les immigrants francophones
- Appuyer la transition du statut temporaire au statut de résident permanent

Plus d'informations

Date limite : le 5 septembre

Nous avons le plaisir d'annoncer le troisième Prix annuel Jean McRae pour un jeune nouvel arrivant, décerné par VVP. Ce prix permettra à un jeune nouvel arrivant au Canada d'assister à la Conférence nationale de VVP à Halifax les 24 et 25 novembre 2025. Le prix comprendra le voyage à Halifax pour la conférence, trois nuits d'hébergement et l'inscription à la conférence. Pour être admissibles, les candidats doivent être nés à l'extérieur du Canada, vivre actuellement ici et être âgés de 18 à 30 ans. Les demandes doivent être soumises à admin@p2pcanada.ca avec comme objet : Candidature au Prix Jean McRae, avant le **5 septembre 2025**.



Partagez cet courriel



Partagez cet courriel



Partagez cet courriel

Contact us and follow us on social media / Contactez-nous et suivez-nous sur les médias sociaux



Funded by:

Financé par :



Immigration, Refugees
and Citizenship Canada

Immigration, Réfugiés
et Citoyenneté Canada



Try email marketing for free today!